
Zápis č. 2

ze zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a
zaměstnanost

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 22. 4. 2009 

Přítomni: Nepřítomni:

Prof. PhDr. František Mezihorák, CSc., 
Dr.h.c.

Mgr. Soňa Vodáková

Mgr. Petr Flajšar

Mgr. Pavel Krákora Omluveni:

Mgr. Eva Pavličíková Ing. Michal Šmucr

Mgr. Václav Hušek

PaedDr. Karel Crhonek Hosté:

Ing. Miroslav Kutý Ing. Pavel Sekanina

Ing. Milena Novotná Doc. PhDr. Jana Marečková, Ph.D.

Mgr. Jaroslav Fidrmuc Ing. Jiří Lajtoch

Bc. Vladimír Urbánek, DiS. Ing. Stanislava Klvaňová

Prof. PhDr. Helena Grecmanová, Ph.D.

Ing. Eva Stachová

Ing. Rudolf Raška

Mgr. Miroslav Gajdůšek, MBA

Mgr. Petr Procházka

RNDr. Evžen Mayer

Jiří Šafář

Program:

1. Zahájení

2. Program, kontrola plnění usnesení

3. Informace o činnosti Fakulty zdravotnických věd UP Olomouc 
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4. Podnět  pracovníků  Střední  školy  elektrotechnické,  Bratrská  1114,  Lipník  nad
Bečvou ve věci fungování odloučeného pracoviště v Přerově

5. Krajský  plán  vyrovnávání  příležitostí  pro  osoby  se  zdravotním  postižením
v Olomouckém kraji

6. Informace z jednání Sdružení středních škol v Olomouckém kraji 

7. Globální granty Olomouckého kraje v rámci operačního programu Vzdělávání pro
konkurenceschopnost – dokumentace k připravovaným výzvám globálních grantů

8. Akční  plán  podpory  odborného  vzdělávání  z pohledu  ekonomické  krize  –
memorandum

9. Různé

10. Usnesení, závěr

Zápis:

1. Zahájení

2. Program, kontrola plnění usnesení

Výbor  projednal  návrh  programu.  Mgr.  Krákora  navrhl  doplnění  programu o  bod
Podnět  zaměstnanců  Střední  školy  elektrotechnické  Lipník  nad  Bečvou  pod
pořadovým číslem 4. Výbor upravený návrh programu jednomyslně schválil.

3. Informace o činnosti Fakulty zdravotnických věd UP Olomouc

Na  toto  téma  vystoupila  děkanka  fakulty  Doc.  PhDr.  Jana  Marečková,  Ph.D.
Jmenovaná seznámila přítomné se vzdělávacím programem falulty, s jejím zázemím.
Ocenila  spolupráci  s Olomouckým krajem,   SZŠ a VOŠZ E.  Pöttinga Olomouc a
ostatními fakultami UP Olomouc..

Členové výboru vzali informaci na vědomí. 

4. Podnět pracovníků Střední školy elektrotechnické Lipník nad Bečvou

S podnětem seznámil přítomné senátor Ing. Lajtoch. Uvedl, že podstatou podnětu je
snaha zachovat existenci odloučeného pracoviště školy v Přerově. Po diskuzi výbor
doporučil požádat OŠMT o vyhodnocení zkušeností s fungováním sloučených škol. 

5.    Krajský  plán  vyrovnávání  příležitostí  pro  osoby se  zdravotním  postižením
v Olomouckém kraji 

Členové výboru obdrželi na žádost náměstka hejtmana MUDr. Fischera Krajský plán
vyrovnávání  příležitostí  pro  osoby se  zdravotním  postižením v Olomouckém kraji.
Členové výboru neuplatnili  žádné návrhy na aktualizaci materiálu. Konstatovali, že
plán je kompletní a aktuální. Navrhli vyhodnotit jeho plnění od roku 2003.

Po diskuzi vzal výbor informaci na vědomí.

6. Informace z jednání Sdružení středních škol v Olomouckém kraji

Informaci podal PaedDr. Crhonek. Zdůraznil zejména nepřipravenost projektu nové
maturity  a  nedostatky  v legislativě  ve  vztahu  k přijímacímu  řízení  ke  studiu  ve
středních školách. 

Výbor vzal informaci na vědomí.
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7. Globální granty Olomouckého kraje v rámci operačního programu Vzdělávání
pro konkurenceschopnost

Komentář  podala  Ing.  Klvaňová.  V rámci  tohoto  bodu  náměstek  Ing.  Sekanina
požádal  o  důkladnější  přípravu,  aby  projekty  nemusely  být  z důvodu  formálních
nedostatků vyřazovány. Podporovány by neměly být projekty obsahující duplicity. Po
diskuzi výbor vzal informaci na vědomí a doporučil samosprávným orgánům výzvy
vyhlásit.

8. Akční  plán  podpory  odborného  vzdělávání  z pohledu  ekonomické  krize  -
memorandum

S memorandem  přítomné  seznámil  p.  Šafář.  Uvedl,  že  účastníci  kulatého  stolu
sociálních partnerů dne 3. 3. 2009 v Hradci Králové se dohodli, že je nutno udržet
systém  odborného  vzdělávání  včetně  nabídky  oborů,  posílit  kvalitu  vzdělávání,
prosazovat  změnu  školského  zákona  a  posílit  provázanost  mezi  odborným
vzděláváním, odbornou přípravou a trhem práce.

Výbor  vzal  informaci  o  memorandu  na  vědomí.  Dále  doporučil,  aby  se  dalšího
zasedání  výboru zúčastnil  ředitel  Úřadu práce v Olomouci.  Účast  zajistí  předseda
výboru.

9. Různé

a) Výbor projednal žádosti několika škol různých zřizovatelů o změny ve školském
rejstříku. Po diskuzi výbor doporučil žádosti k vyřízení tak, jak je uvedeno v Příloze č.
1  zápisu.  V rámci  projednání  tohoto  bodu  náměstek  hejtmana  Ing.  Sekanina
informoval  přítomné o dopisu Oděvního podniku,  a.  s.  Prostějov  ve  věci  zvážení
možnosti  fúze  krajské  a  soukromé  školy  v Prostějově,  které  jsou  zaměřeny  na
oděvnické obory.

b) Mgr. Fidrmuc vystoupil na téma etické výchovy na školách a školských zařízeních.
V té  souvislosti  výbor  doporučil  navrhovateli  zpracovat  přehled  aktivit  na  úseku
prevence sociálně patologických jevů a šikany v návaznosti na školskou legislativu
(preventisté, etická výchova apod.).

Další zasedání výboru: 17. 6. 2009 ve 13:00 hodin

V Olomouci dne 27. 4. 2009 

……………………………….
Prof. PhDr. František Mezihorák,

CSc., Dr.h.c. 
předseda výboru
předseda výboru

Přílohy: Školský rejstřík 

Prezenční listina
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